
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

Készült a 2008. június 7-én megtartott elnökségi ülésről 

 

Jelen voltak: 

Szabó Imre elnök, Baronek Jenő, Kovács Tamás, Vajk Ödön alelnökök 

Dinnyés István, Trischler Ferenc, Györfi Gyula, Karácson Sándor, Kiss László, Südy Péter, Zárdai 

István, Dr. Dénes György, Dr. Nagy Sándor, Pálmai Vencel, Kondor Attila, Maros István, Lehoczki 

Zoltán elnökségi tagok, 

Thuróczy Lajos tiszteletbeli elnök, Bittó Sándor SZB elnök, Bognár Mária a központ munkatársa, 

Duró Imre meghívott   

 

Előre jelezte távollétét: 

Quitt András, Cselovszki Ildikó, Haraszti Béla, Notter Béla, Pocsai Sándor, Kiss Gábor, 

 

Szabó Imre: Még a napirendek elfogadása előtt, kéri, hogy mindenki mondjon magáról néhány 

mondatot. Lajos bácsi az, akit mindenki ismer, Őt nem kell bemutatni a jelenlévőknek. 

 

Kondor Attila: A Magyar Kerékpáros Túrázók Szövetségének újdonsült elnöke, 1973. óta igazolt 

természetjáró, több mint nyolc éve túrakerékpározással is foglalkozik. 

 

Karácson Sándor: 1979. óta igazolt tag, 1998. óta a Veszprém megyei szövetség technikai 

vezetője, kéktúrát, vízi nagykört és országos kerékpáros körtúrát teljesítette. 

 

Südy Péter: 1962. óta igazolt természetjáró, biológia-kémia szakos gimnáziumi tanár, ezért is a 

környezetvédelem elég erős oldala, 2007. óta a Fejér megyei elnökség tagja, a 80-as években ODK-

t vezetett, 1990 óta önálló egyesületük van, Kisgyónban a Videoton kulcsosházat kezelik, 

mindhárom gyermeke szintén természetjáró. 

 

Zárdai István: Hét éve a kazincbarcikai egyesület elnöke, 1988. óta MTSZ tag, diákkora óta 

túrázik, tavaly óta a Borsod-Abaúj-Zemplén megyei elnökség tagja, teljesítménytúrákat, 

tájékozódási versenyeket is szervez. 

 

Györfi Gyula: Szekszárdi Ifjúsági Unió tagja, 1986 óta foglalkozik természetjárással, az ifjúsági 

természetjárás, a túraversenyzés, az oktatás az erőforrás-fejlesztés áll közel hozzá, a Pannon 

Természetbarát Szövetség, a TFSZ és az NCA munkájában is részt vesz. 



 2. 

Maros István: A vizitúrázókat képviseli, a Tungsram SC tagja, mérnök, fizikus. 

 

Dr. Nagy Sándor: A Magyar Hegy- és Sportmászó Szövetség elnöke, az elmúlt 20 évben a világ 

jelentősebb hegység-rendszerében járt, jó pár csúcson is, az első magyar 8000-es expedíció 

vezetésében is részt vett, ennek köszönhetően lett a hegymászószövetség elnöke, amiről a 

következő évben lemond, egyetemi oktató. 

 

Lehoczki Zoltán: A TFSZ elnöke, 1987. óta MTSZ tag, XIX. Kerületi Természetbarát Bizottság 

vezetője, a BTSSz elnökségének tagja, az Kispesti Önkormányzatnál sportreferens. 

 

Bittó Sándor: 1981. óta MTSZ tag, VII. kerületi Sportszövetségnek volt főtitkára, 1990. óta a 

Számvizsgáló Bizottság elnöke, bejegyzett könyvvizsgáló. 

 

Pálmai Vencel: A Gyalogtúra Bizottság elnöke, 1991. óta a szövetségben dolgozik, 18 éve a 

Hegyek Vándorai TE elnöke, az egyesület 16 éve tartja karban az Őrségi turistautakat. 

 

Duró Imre: Tanár, több civil szervezet vezetőjeként is dolgozik, elsősorban szervezetfejlesztéssel, 

vezetőképzéssel foglalkozik, az Alapítványuk környezetvédelemi tevékenységet folytat, táboroztat, 

jelenleg egye erdei iskolát építenek a Pilisben. 

 

Kiss László: 1978. óta MTSZ tag, a helyi, nagykanizsai bizottságnak elnökségi tagja, majd több 

cikluson át elnöke, közel tíz éve a Zala Megyei Szövetség elnöke, nyugdíjas mérnök, a környezet- 

és természetvédelem közel áll hozzá. 

 

Dinnyés István: XIII. kerületi bizottság vezetőségének a tagja, 1961. óta MTSZ tag, elsősorban 

gyalogos túrázással foglalkozik. 

 

Trischler Ferenc: A Rege Természetjáró Egyesület elnöke, vegyészmérnök, EVM túravezetője is, 

42 éve – 6 éves kora óta – MTSZ tag, továbbra is szívesen tevékenykedik a Nemzetközi Bizottság 

munkájában. 

 

Bognár Mária: Okleveles közgazdász, 1970-től 1987-ig aktív túrázó, gyerektúra szakkört vezetett, 

vándortáboroztatott, 1988. óta dolgozik az MTSZ-nél, azóta nem jut elég ideje a túrázásra. 
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Dr. Dénes György: 1987. óta tagja az MTSZ elnökségének, 1932-ben lett cserkész és az óta járja 

folyamatosan a természetet, vezető beosztású cserkész volt, a METEOR egyesületben túravezetői 

tanfolyamokat, versenyeket szervezett, barlangkutató szakosztályt indított, megszervezte és azóta is 

elnöke a Barlangi Mentőszolgálatnak, a Magyar Barlangkutató Társulatnak főtitkára, majd elnöke, 

jelenleg tiszteletbeli elnöke. A természetjárás majdnem minden területén igyekezett ismereteket 

szerezni, majd ezeket az ismereteket átadni. Arra kéri a megfiatalodott elnökséget, hogy ezt a 

szövetséget erősítsék meg, állítsák meg a létszámcsökkenést, érjék el a fiatalok létszámának 

növelését. Ne érdekből legyen tag a fiatal, ne azért, hogy mit kap a tagdíjáért, hanem azért, hogy 

egy olyan család tagja legyünk, amely vezet bennünket, amely megtanít a természet 

megbecsülésére, találja meg mindenki az örömet, a szépséget ebben a munkában. Becsüljék meg ezt 

a nagymultú szervezetet, amelynek nagy jövője kell, hogy legyen és ezt ennek a megfiatalodott 

elnökségnek kell elérnie. 

 

Vajk Ödön: 1962-ben tájfutóként kezdte természetjáró tevékenységét, több int 40 évet a szolnoki 

Vízügyi Igazgatóságnál dolgozott, onnan ment 2 éve nyugdíjba. Közben a Szolnok-környéki 

természetjárásba kapcsolódott be. Van egy 25 éves múltra visszatekintő egyesületük, amelyben 

mindig több mint száz aktív taguk volt. Építőmérnök, alkalmazott matematikus volt. Következő 

évben ők rendezik a Gyalogtúrázók Országos Találkozóját, ahol be szeretnék mutatni, hogy 

nemcsak a hegyekben lehet túrázni, mindenkit szeretettel várnak erre a rendezvényre is. 

 

Kovács Tamás: 1960 óta MTSZ tag, jelenleg a BTSSz elnöke, civilben nyugdíjas villamosmérnök, 

az ORION Egyesület természetjáró szakosztályának vezetője, a Kőbányai (X. kerületi) 

Természetbarát Bizottság elnöke. 

 

Baronek Jenő: 1959 óta tagja az MTSZ-nek, 1960 óta van igazolványa, Mecsek egyesület elnöke, 

a Baranya megyei szövetség elnöke, a Dél-Dunántúli regionális szövetség megalapítója, az előző 

ciklus óta MTSZ alelnök, a Dunántúli megújulás, a jövő záloga. 

 

Szabó Imre: A szervezett természetjárást – keresztapai segédlettel – a Börzsönyben és Gödön 

kezdte, annak a szerencsés nemzedéknek a tagja, akit az iskolában nemcsak tanítottak, hanem 

neveltek is, ebben az iskolai légkörben nagyon sok olyan sporttevékenységet űzött, táborozásokon, 

nomádtáborozáson, vándortáborokon vett részt. Középiskolás korában tájfutó volt, később 

pedagógusként gyerektáborokat, vándortáborokat vezetett, majd az Országos Úttörőközpont 

munkatársaként fejlesztette ezek hálózatát. Friss miniszterként fontosnak tartja, hogy a Nemzeti 

Parki hálózatra is épülve, és más szálláshelyeket is igénybe véve megpróbálják újra indítani a 
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vándortábori mozgalmat. 1987-től a szövetség főtitkára volt 2002-ig, amikor összeférhetetlenség 

miatt lemondott. 2007-ben lett a szövetség elnöke. Örömmel látja, hogy egy fiatal középgeneráció 

került be az elnökségbe, de addig, amíg olyan fiatal időseink vannak, mint a Lajos bácsi vagy a 

Gyurka, addig az kell legyen a cél, hogy ezt a kort megérjék, és hogy ilyen aktivitásban érjék meg 

ezt. 

Ezek után megkezdjük a hivatalos tevékenységünket. Az írásban kiküldött napirendekhez van-e 

valakinek más javaslata, észrevétele? Mivel nincs jelentkező, kéri az elnökséget, hogy szavazzon. 

 

ED-574 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta az írásban kiküldött 

napirendi pontokat. 

 

Napirendi pontok: 

1. Előző elnökségi ülés jegyzőkönyvének elfogadása (ea.: Szabó Imre) 

2. Főtitkári tájékoztató 

3. Kitüntetések elfogadása (ea.: Pálmai Vencel) 

4. Javaslat a Magyar Természetbarát Szövetség Örökös Tagja elismerésre (ea.: Pálmai Vencel) 

5. Természetbarát Emlékérem adományozása, 10 éves (ea.: Pálmai Vencel) 

6. A 2008. II. féléves munkaterv elfogadása (ea.: Szabó Imre) 

7. Egyebek 

 

ED-575 (2008.06.07): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta Bognár Máriát 

jegyzőkönyvvezetőnek. 

 

ED-576 (2008.06.07): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta jegyzőkönyv-hitelesítőnek 

Kovács Tamást és Dinnyés Istvánt 

       

 

1. NAPIRENDI PONT 

Előző elnökségi ülés jegyzőkönyvének elfogadása (ea.: Szabó Imre) 

 

Szabó Imre: Az új elnökségi tagokat tájékoztatja, hogy nem szószerinti jegyzőkönyvet vezetünk, 

bár a neve jegyzőkönyv, hanem egy tartalmi kivonatos emlékeztetőt. Van-e észrevétel, javaslat az 

előző elnökségi ülés jegyzőkönyvéhez? 
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Vajk Ödön: Sajnos az április 12-i elnökségi ülésen nem tudott részt venni, ezt előre jelezte és ez 

nincs a jegyzőkönyvben feltüntetve, kéri ennek pótlását, és mivel az egyik napirendi ponttal nem ért 

egyet, tartózkodni fog a jegyzőkönyv elfogadásánál.  

 

Thuróczy Lajos: A jegyzőkönyv 3. oldalán, a második napirendi pont utolsó bekezdésében 

gépelési hiba van, a Sportsziget helyes dátuma június 6. A jegyzőkönyv utolsó oldalán az szerepel, 

hogy Dr. Nagy Sándor bejelenti, nem vállalja az MHSSz elnöki teendőit. Ez így van? 

 

Dr. Nagy Sándor: 2009-ben lejár a mandátuma, a mostani, 2008-as közgyűlésen azt jelentette be, 

hogy tovább nem fogja vállalni az elnöki teendők ellátását.  

 

ED-577 (2008.06.07.): Az elnökség a fenti módosításokkal, 3 tartózkodással elfogadta a 2008. 

április 12-i elnökségi ülésről készített jegyzőkönyvet. 

 

 

2. NAPIRENDI PONT 

Főtitkári tájékoztató 

 

Szabó Imre: A főtitkári tájékoztató egy speciális helyzetet eredményezett. Nagy Gábor 

munkaszerződése lejárt és közös megegyezéssel megállapodtak abban, hogy máshol folytatja 

munkáját, de nem szakad el teljesen a szövetségtől, a beadott pályázat témakörében még számítunk 

együttműködésére. A főtitkári tájékoztatót még Nagy Gábor készítette. Tájékoztatásul elmondja, 

hogy a TÁMOP-os pályázatot Geskó és Duró kolléga menedzselte Nagy Gábor bedolgozásával. 

Van-e valakinek ehhez kérdése? Nincs.  

 

ED-578 (2008.06.07): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta a főtitkári tájékoztatót. 

 

Szabó Imre: A közgyűlés után, amikor a megválasztott új elnökség egy gyors egyeztetést tartott, 

akkor is elmondta, hogy mivel ősszel alapszabály-módosítást tartunk, ezért ez év decemberéig 

megbízott főtitkárként az általa kiválasztott személy végezze el a főtitkári teendőket. Bemutatja az 

új kollégát, Duró Imrét, aki az előbb már mondott néhány szót magáról, de kihagyta a 

közművelődés területén végzett tevékenységét.  Duró Imrével december 31-ig szóló 

munkaszerződést kötöttek.    
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3. NAPIRENDI PONT 

Kitüntetések elfogadása (ea.: Pálmai Vencel) 

 

Pálmai Vencel: Ez is egy olyan témakör, ami minden évben, de négyévente különösen nagy vitákat 

és indulatokat kavar az elnökségben. Ennek az az oka, hogy mindenkit nem lehet kitüntetni, 

másrészt az elnökségi tagok megpróbálják a saját emberüket támogatni. A jelenlegi szabályzat 

szerint van egy háromtagú ad hoc bizottság: Lajos bácsi, mint a szövetség tiszteletbeli elnöke, 

Baronek Jenő alelnök és Ő. A beérkezett javaslatokat feldolgozzák, Lajos bácsival vitatkoznak 

egymással, majd megegyeznek és ezután telefonon egyeztetnek Baronek Jenővel. Ez után kerül az 

elnökség elé a bizottság javaslata. Ebben az évben előfordult, hogy a határidő lejárta előtt küldtek 

egy emailt, hogy jegyezzék elő a felterjesztést, és majd később küldik az aláírt, lepecsételt 

kitüntetési javaslatot. Ez a mai napig sem érkezett meg. A szabályzatban benne van, hogy két 

felterjesztőnek aláírással, pecséttel kell ellátnia a javaslatot, ettől eltérni nem lehet. Azt tapasztalták, 

hogy a felterjesztők nem figyelnek oda kellően: vagy olyan személyeket terjesztenek fel, akik a 

bizottság szerint nem biztos, hogy megérdemlik azt a kitüntetést, amire felterjesztik, de sok a formai 

hibás felterjesztés is. Arra kéri a jelenlévőket – bár kevés megyei vezető van most itt – hogyha 

aláírnak egy papírt, akkor utána ne telefonáljanak ide, hogy ne fogadja el a bizottság a felterjesztést, 

vállalja mindenki a véleményét. A Természetjárás fejlesztéséért arany-ezüst-bronz kitüntetésnél 

alkalmazzák a csúsztatásos módszert, a felterjesztéshez képest eggyel-kettővel lejjebb sorolhatják a 

javaslatot. 35 db kitüntetési javaslat érkezett ebben az ében, amelyből igen sok a gyenge, aláírás-

hiányos javaslat. Az írásos előterjesztés 3-4. oldalán olvasható a bizottság javaslata, mely egyhangú 

szavazás eredménye. 

 

Szabó Imre: Fontosnak, tartja, hogyha van formai követelmény, akkor azt be kell tartani. Ha egy 

felterjesztés nem felel meg a formai követelménynek, akkor az a felterjesztés nem kerülhet a 

döntéshozók elé. 

 

Maros István: Nem tudja, hogy mi ennek a módja és a helye, de ha van rá mód, akkor Dr. Juhász 

Ágnes évtizedes munkáját el kellene ismerni.  

 

Szabó Imre: Ez nagyon figyelemreméltó javaslat. Nem tudja, hogy egy ilyen rendkívüli helyzetben 

– a szabályzat szerint – van-e az elnökségnek vagy az elnöknek valami mozgástere, de ha van, 

akkor ezt fontolják meg, mert kétszer ad az, aki gyorsan ad. Ezt a lehetőséget megnézik az 

elnökségi ülés után. 
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ED-579 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta, hogyha a szabályzat 

szerint van rá mód, akkor Dr. Juhász Ágnest is kitüntetik. 

 

ED-580 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal  elfogadta, hogy Dr. Farkas György 

és Szilágyi László a „Természetjárás fejlesztéséért arany fokozata” kitüntetésben részesüljön. 

 

ED-581 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta, hogy Adamkó Péter, 

Bálint János és Kremser Ferenc a „Természetjárás fejlesztéséért ezüst fokozata” kitüntetésben 

részesüljön. 

  

ED-582 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta, hogy Bálint Károlyné 

(posztumusz), Bodor Ilona, Farkas János, Ferencz Edit, Mosonyi Gáspárné, Preisler Tamás, Dr. 

Török Erzsébet, Tauth Józsefné és Varjú Tibor  a „Természetjárás fejlesztéséért bronz fokozata” 

kitüntetésben részesüljön. 

 

ED-583 (2008.06.07.): Az elnökség egy tartózkodással elfogadta, hogy Csánó József, Dr. Dénes 

György, Kakas Zsuzsa, Kovács Gyula és Markó Katalin „Dr. Téry Ödön Emlékérem” kitüntetésben 

részesüljön. 

 

ED-584 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta, hogy Kalmár László „Dr. 

Thirring Gusztáv Emlékérem” kitüntetésben részesüljön. 

 

ED-585 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta, hogy Balabás László 

„Czárán Gyula Emlékérem” kitüntetésben részesüljön. 

 

ED-586 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta, hogy Bartos Ferenc, 

Debrei-Nagy Zoltán és Kovács Dezső „Gábor Ignác Emlékérem” kitüntetésben részesüljön. 

  

4. NAPIRENDI PONT 

Javaslat a Magyar Természetbarát Szövetség Örökös Tagja elismerésre (ea.: Pálmai Vencel) 

 

ED-587 (2008.06.07.): Az elnökség egy tartózkodással elfogadta, hogy Maróti Ervint a „Magyar 

Természetbarát Szövetség Örökös Tagja” elismerésben részesüljön. 
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5. NAPIRENDI PONT 

Természetbarát Emlékérem adományozása, 10 éves (ea.: Pálmai Vencel) 

 

ED-588 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta, hogy az Abai 

Természetjáró Egyesületnek – megalakulásának 10 éves évfordulója alkalmából – a Természetbarát 

Emlékérmet adományozza. 

 

 

6. NAPIRENDI PONT 

A 2008. II. féléves munkaterv elfogadása (ea.: Szabó Imre) 

 

Szabó Imre: Kéri, hogy a második féléves ülésterv megtárgyalásához vegyék elő a tájékoztatásul 

megküldött 2008. évi védett napok, kiemelt rendezvények című anyagot is. Az új elnökségi tagok 

kedvéért elmondja, hogy a szeptember 20-i Természetjárók Napja rendezvényre elvárás az, hogy az 

elnökség tagjai megjelenjenek. Az előző elnökségi ülésen a 9. napirendi pont kapcsán bővebben 

kifejtette véleményét az alapszabály-módosítás szükségességéről, reméli, hogy az új elnökségi 

tagok ezt elolvasták, ezért azt most nem ismételné el újra. Az előző elnökség jóváhagyólag 

tudomásul vette az alapszabály-módosítási kezdeményezést. Fontosnak tartja a nagy létszámot, a 

hagyományos funkciók megtartása melletti nyitást zöld szervezetként. Fel kell venni a kapcsolatot 

újra a TKM-mel. Ma az emberek csak arról tudnak, ami a médiában megjelenik, ezért ezt a vonalat 

is erősíteni kell. Fontosnak tartja a kistérségi és városi jelenlét erősítését is, mert a mi 

tevékenységünk ezt a kört fedi le, itt kell, hogy a tagság növekedése realizálódjon. A forrásvezérelt 

működésből akkor lehet kilépni, ha a szövetség vagyoni, gazdálkodási helyzetét úgy menedzselik, 

hogy hosszú távú biztonságos működési feltételeket teremtenek a vagyoni elemek mozgatásával, 

illetve pályázatokon való részvétellel, konzorciumi partnerként való befektetéssel. Az a szervezet 

tud fennmaradni, fejlődni, amelynek a menedzsmentje gondoskodik az ilyen típusú működésről. Az 

előző elnökségi ülésen, megerősítést kapott az elképzelése, de az egy szimpátiaszavazás volt. 

Nyilvánvalóan el kell kezdeni egyeztetni, jogászokat bevonni és augusztusban önálló napirendi 

pontként, szövegszerűen az elnökség elé kerül az alapszabály-módosítási javaslat. Kéri az 

elnökséget, hogy elsősorban az alapkérdések tekintetében mondja el véleményét, jónak látják-e ezt 

az irányt vagy sem. Két lehetőségünk van: vagy tartunk júliusban is elnökségi ülést, vagy most 

mondják el a véleményüket az elnökségi tagok. Kéri, hogy elsősorban azok az elnökségi tagok 

mondjanak véleményt, akik az előző testületi ülésen még nem voltak jelen. 
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Dr. Dénes György: Teljesen egyetért az elhangzottakkal, különösen jónak tartja a TKM-mel való 

kapcsolat ismételt felvételét. 

 

Maros István: Ez a szövetség az egyesületek szövetsége és ilyen módon alulról építkezik egyfelől, 

másrészről pedig most megfogalmazódott egy elég centralizált vezetést. Hol lesz definiálva a 

csatlakozási felület?  

 

Szabó Imre: Minden évben van közgyűlés, ahol az egyesületek létszámarányosan képviseltethetik 

magukat. A közgyűlés fogadja el a szövetségnek azt a költségvetését, amelyet ez az elnökség 

terjeszt elő. Úgy gondolja, hogy a kiemelt akciókat, eseményeket is közgyűlés elé kellene vinni, 

ami, ha közös döntésűvé válik talán  nagyobb támogatottságot kap alulról, mint ami eddig volt 

jellemző szövetségünkre. A három alelnök úron, és a területi képviselőkön keresztül megvan a 

területeknek és az egyesületeknek a képviselete. Az elmúlt években azon volt a legnagyobb vita, 

hogy a szakágak képviselete hogyan valósuljon meg az elnökségben. Véleménye szerint a szakágak 

képviseletére szükség van az elnökségben. Úgy gondolja, hogy mindezekkel a képviseleti rend 

rendben van. De azokat a munkaformákat, amelyre ma szükség van csak úgy lehet ellátni, ha olyan 

partnereket találunk, akik a saját helyükön teljes jogúan képviselik a szervezetet. A jelenlegi 

alapszabály szerint az elnök képviseli a szervezetet. Hatékonyabb lenne, ha Budapesten a szövetség 

budapesti alelnöke, Dunántúlon a szövetség dunántúli alelnök, Kelet-magyarországon a szövetség 

Kelet-magyar alelnöke képviselné a szövetséget. Az elnökhelyettesek pedig szakmai (turisztika, 

zöld, média) szempontból képviselnék szövetségünket, természetesen ők is társadalmi munkában. 

Ezeknek olyan szakembereknek kell lenniük, akik ismertek, és akik ennélfogva képesek is ellátni 

ezt a feladatot. Nem akar senki megbántani, de véleménye szerint az elnökség, teljes körűen ebben 

nem tud partnerként működni. Meg kell tartani az elnökségnek ezt a szélesebb formáját is, mert 

szükség van a területi képviseletre, de kell egy koncentráltabb, operatívabb, hatékonyabban 

mozgatható vezetői kör is. 

 

Vajk Ödön: Elmondja, hogy csapongani fog, mert úgy készült, hogy különböző témakörökhöz szól 

hozzá egy-egy gondolattal: 

- A hagyományos természetbarát tevékenységekből vissza kellene venni azokat, amiket az 

elmúlt 20-30 évben kivittek a szövetségből, a turistaházak, a teljesítménytúrázás, a tájak-

korok, egészségturizmus, stb.  

- A jelenlegi szervezetben a tagok távol vannak a vezetőktől. Véleménye szerint az előbb 

elhangzottak csökkenteni fogják ezt a távolságot. Az alapszabályban rögzíteni kellene egy 
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hierarchiát, amely tartalmazza, hogy az egyesület hogy kapcsolódhat a szövetséghez. Nem 

tartja jónak a jelenlegi gyakorlatot, a közvetlenül érvényesítést meg kell szüntetni.  

- A létszámnövekedés érdekében, az alapszabályban is rögzíteni kellene, hogy miért érdemes 

nálunk tagnak lenni. 

- Az egyik fő cél a zöldülés. Szeretné, ha a zöldülésnek azok a részei maradnának meg, ami 

inkább természetvédelemi-, oktatás-, tudatformáló jellegűek. Nem tud elképzelni 

turistapartnereket egy olyan helyen, ahol adott esetben egy sánta kutyának több joga van mint 

egy szerencsétlen hontalannak. 

- Az új szervezeti és tevékenységi formánál, jó lenne, ha kihasználhatnánk azt a kapcsolati 

rendszert, amivel a Nemzeti Parkokkal szorosabb kapcsolatba kerülhetünk, hogy pl. a 

szövetség túravezetői vezethessenek túrát a Nemzeti Parkok területén, hogy a szövetségi 

igazolványra adjanak kedvezményt. 

- A szövetség saját tevékenységét kellene úgy definiálni, hogy ne keverjenek össze olyanokkal, 

akik ugyan a természetet járják, de nem abban a filozófiában, mint ahogy azt mi tesszük. 

Kedveli a geocaching-eseket, de ők nem az úton járnak, hanem sugárirányban mennek fel 

olyan helyekre, ahol adott esetben megtapossák a védett növényeket is. Hangsúlyosan kellene 

megjelentetni az alapszabályban, hogy mi azok a turisták vagyunk, akik az úton mennek, akik 

túrázás közben is védik a természetet. Nem véletlen, hogy több területről teljesen kitiltották a 

természetjárást, ennek lehet oka a terepi kerékpározás, a geocaching-ezés vagy a kvadozás.       

 

Szabó Imre: Egyetért az elhangzottakkal, de véleménye szerint az alapszabályban nem lehet 

megjelentetni, azt, hogy miért érdemes a szövetség tagjának lenni, mert az nem oda tartozik. Erre 

más formát kell találni, pl. kiadvány, kampány, stb.  

 

Kovács Tamás: Visszatér a közgyűlésen elhangzott szándéknyilatkozatra, mert nem volt rendesen 

kifejtve és sok ember nem is értette meg, hogy miről is van szó. A budapesti szövetség megtárgyalta 

ezt a kérdést és úgy gondolják, hogy az alapszabálynak ezt a pontját ki kell fejteni bővebben, úgy 

hogy az érdekképviselet szó kimaradjon, de a lényege ne változzon.  

 

Szabó Imre: Ez volt a szándék.  

 

Kovács Tamás: Javasolja, hogy az alapszabály szövegszerű módosítása készüljön el, és júliusban 

kapják meg a megyék és Budapest, hogy az augusztusi elnökségi ülésre bejöhessen a tagság 

véleménye is. 
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Szabó Imre: Ezzel egyetért. 

 

Pálmai Vencel: A közvetlenül érvényesítők problémakörére visszatérve, úgy gondolja, hogy nem 

lehet egy tollvonással elintézni ezt a dolgot. A közvetlenek 90 %-a azért érvényesít a központban, 

mert a saját területükön személyes konfliktusaik vannak, a maradék 10 % az aki anyagi okok miatt 

érvényesít így. Biztos, abban, hogyha ezt a csatlakozási formát megszüntetik, akkor a közvetlenek 

túlnyomó többsége el fog veszni, nem fog érvényesíteni. Erre nagyon jó példa a Gyopár szakosztály 

is, amely az előző budapesti vezetéssel összeveszett és ezzel a kb. 2000 fős tagságukból 1.400 főt 

elvesztettünk.  

   

Dr. Nagy Sándor: Javasolja, hogy térjünk vissza az alapszabály-módosítás témaköréhez. Zárják le 

azzal a vitát, hogy két helyen kell most módosítani az alapszabályt: hozzá kell nyúlni a 

preambulumhoz, beleépítve azokat a felvetéseket, amellyel itt nagyon sokan egyetértenek, valamint 

a szervezeti részt kell módosítani. Ne kezdjünk most parttalan vitákat, ezzel a két ponttal 

foglalkozzunk 

 

Lehoczki Zoltán: Kéri, hogy védett napok listáján javítsák ki a TEDOT-TEGYOT helyszínét, ami 

helyesen Abaliget, valamint az IVOT helyszíne Szombathely. 

 

Bittó Sándor: A Számvizsgáló Bizottság feladata a személyi változásokkal kapcsolatos vagyonjogi 

kérdéseknek a vizsgálata. Nagy Gábor főtitkár munkaszerződése május 31-én lejárt. Az SZB 

vizsgálatának tárgyát képezi az átadás-átvétel megtörténte, ehhez kér elnökségi felhatalmazást. 

 

Bognár Mária: Tájékoztatja az elnökséget, hogy Nagy Gábor távozása jogszabályszerűen 

megtörtént. Az átadás-átvételi jegyzőkönyv elkészült, a munkaviszony megszűntetésével 

kapcsolatos iratokat átvette. Szívesen áll az SZB rendelkezésére ebben az ügyben is. 

 

ED-589 (2008.06.07.): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta a II. félévi üléstervét. 

 

Szabó Imre: Az elhangzottaknak megfelelően a szöveges alapszabály-módosítási javaslatot 

elkésztik, amelyben alapvetően a szerkezeti, működési kérdések és egy-két tartalmi kérdés 

módosítása fog megtörténni a preambulumban. A módosítási javaslatot júliusban kiküldik a területi 

szervezetekhez, azzal a kéréssel, hogy tárgyalják meg, majd augusztusban az elnökség elé kerül az 

anyag. Egyetért-e az elnökség ezzel az ütemezéssel? 
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ED-590 (2008.06.07): Az elnökség egyhangú igen szavazattal elfogadta ezt a javaslatot.  

   

 

 

7. NAPIRENDI PONT 

Egyebek 

 

Lehoczki Zoltán: Tájékoztatja az elnökséget, hogy a Természetjáró Fiatalok Szövetsége 2000-ben 

alapította meg az „Ifjúsági Természetjárásért” díjat, amit azóta minden évben 3-4 természetbarát 

kap meg. A díj odaítéléséről egy kuratórium dönt, amelyben nemcsak TFSZ tagok vannak, hanem a 

természetjárással kapcsolatos szakminisztériumok egy-egy képviselője, illetve természetjáró 

társszervek képviselője is. Ebben az évben a díjat a TFSZ közgyűlésén, április 12-én adták át 

Halász Ferencnek Debrecenből és Mendei Árpádnak Makóról. A harmadik díjazott nem tudott részt 

venni a közgyűlésen, ezért az újjáalakult első elnökségi ülés ünnepélyességét kihasználva most adja 

át a harmadik díjat Szabó Imrének. 

 

Kiss László: Ebben az évben a Dunántúli megyevezetők tanácskozásának Zala megye lesz a 

házigazdája augusztusban. Elkészítették a tanácskozás programját, de ha van valakinek konkrét 

javaslata azt szívesen veszi.  

 

Kovács Tamás: Tájékoztatja az elnökséget, hogy Hagyó Miklós úr, Budapest főpolgármester 

helyettese ebben az évben 41 nap alatt teljesíteni kívánja az Országos Kéktúrát. A BTSSz 

felajánlotta a segítségét, adtak anyagot és irodalmat, de ezen kívül Hagyó úr más segítséget nem 

kért. Készített egy honlapot, amelynek a hívó szava „Gyere velem Magyarország, Szent István 

vándorlás július 11-től augusztus 20-ig”. A honlapon felhívást intézett a magyar társadalomhoz, 

hogy csatlakozzanak ehhez a Szent István vándorláshoz. Kéri, hogy ki-ki a maga területén 

szervezzen társuló túrázókat, támogassák ezt a kezdeményezést. A honlapon van egy felhívás, ahol 

hivatalosan is lehet csatlakozni ehhez a felhíváshoz, javasolja, hogy az MTSZ is jelentkezzen be 

ide. 

 

Szabó Imre: Nagyon jó dolognak tartja és tervezi, hogy egy szakaszon csatlakozik is Hagyó úrhoz. 

De az nem MTSZ csatlakozás. Az MTSZ csatlakozása aránytévesztés lenne. A Kéktúrát az MTSZ 

működteti, az MTSZ tartja karban az útvonalat. A Kéktúrát bárki igénybe veheti, és ezzel a 

szövetség egyik szolgáltatását veszi igénybe. Csatlakozzon Hagyó úr a szövetséghez. 
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Pálmai Vencel: Egyetért azzal, amit Szabó Imre mondott. Elolvasta ezt a bizonyos honlapot, ami 

több ténybeli tévedést tartalmaz. 

 

Szabó Imre: Javasolja a budapestieknek, hogy nézzék meg tüzetesen a honlapot és hívják fel 

Hagyó úr figyelmét a tévedésekre. 

 

Dr. Dénes György: Meg van említve ezen a honlapot, hogy a Kéktúrát a szövetség működteti? 

  

Kórusban: Nincs 

 

 

kmf. 

 

Magnófelvétel alapján készítette: 

 

 

 

Bognár Mária 

 

 

 

Hitelesítette: 

 

 

 

Kovács Tamás                                                       Dinnyés István 


